
華語文測驗
Mandarin 

Placement Test



測驗
說明

• 本校學生依規定在畢業前必須修習通識課程36學分，境外生可依個人
語文程度修習華語課程作為通識課程學分。
All students need to take 36 General Education (GE) credits before 

graduation.  According to their language ability, international students may 

take Mandarin courses in place of regular GE courses.

• 為了讓每位境外生都能到適合自己語文能力的班級上課，欲修習華語
課程的境外生須參加本語文能力測驗。
In order to be placed in the most appropriate level Mandarin class, students 

need to take a Mandarin placement test.

• 本測驗的成績將作為開學後分班的依據。
The results of the placement test will be used to divide students into 

different levels of Mandarin courses.



選課
說明

• 大一境外新生：語文中心於大一上下學期選課週時會依據境外生入學時所
參加的「華語能力分級測驗」結果，自動幫大一境外新生配入符合程度之
華語課程，如不選修該門課程之境外新生，請至語文中心填寫申請單退選
該門課程。
Freshman International Students: For the first and second semesters, the 

Language Center will assign international students to Mandarin Courses 

according to the results of the Mandarin Language Placement Test given during 

student orientation. International students who do not want to take a Mandarin 

Course must go to the Language Center to fill out an "Add/Drop Form" to drop 

the course.

• 本學期仍受疫情影響，若境外生暫無法入境，且不想修讀華語語言課程者，
請於9/7中午12:00前回覆Email，將直接由語文中心做退選作業。

International students who are unable to report to school due to the impact of 

epidemic and do not want to take up Mandarin courses, please DO inform 

Language Center via email BEFORE 12:00 Noon, September 7th, 2023. Language 

Center will assist you to drop the course.



• 本次測驗分為聽力和閱讀，測驗時間均為30分鐘。首先進行聽力測驗，請
同學把握時間做答。
The test is divided into two sections-listening and reading - 30 minutes each. 

Please do the listening test first and be aware of the time as you move 

through the test.

• 登入後將直接播放測驗說明影片(影片有附英文字幕，大家可看字幕)，影片
播放結束，測驗即開始。
After you log-in, the video explaining the test directions will begin (The audio 

will be in Mandarin but there will be English subtitles).  After the video ends, 

the test will begin.



• 少許聽力題目，會先播放音檔後，再出現題目。
For a few questions, you will hear the audio and then the questions will 

appear for you to answer. 

• 測驗題目會依照測驗者語文能力做題目篩選，故考題題號不連續為正常
現象。
The test is adaptive, so it will use questions according to your language 

level. Therefore, the question numbers will not necessarily be in order.

• 測驗中若不小心關掉測驗畫面，重新登入即可繼續測驗。

If you accidentally close the test screen during the test, you can log in    

again to continue the test.



• 測驗期間如有任何問題，請寄至下方的email或來電詢
問，分機19612。
If you have any questions during the test, please notify 

us by the following email, or contact the Language 

Center at extension 19612.

• Email: you@mail.nkuht.edu.tw



聽力測驗

Listening Test



輸入網址，進入測驗系統登入畫面
Enter URL go to the testing system homepage

https://cloud.sc-top.org.tw/cloud/test.aspx



(Username) (Password)

• 每位考生填寫聽力與閱讀測驗時需
填入2組不同的帳號與密碼。

• 標示處為聽力測驗專用帳號與密碼。

• You will use different usernames 
and passwords for the Listening Test 
and the Reading Test.

• The marked place is for the Listening 
Test.



若出現此畫面，請點選此處
Click this button when you see this page.



點選此按鈕
Click this button



測驗說明影片開始
The video explaining 
the test will begin



When you finish the listening test,
please click this button.

聽力測驗結束，請按此處離開



聽力測驗結束，請繼續做閱讀測驗。

The listening test is over.
Please continue to the reading test.



閱讀測驗

Reading Test



輸入網址，進入測驗系統登入畫面
Enter URL go to the testing system homepage

https://cloud.sc-top.org.tw/cloud/test.aspx



(Username) (Password)

• 每位考生填寫聽力與閱讀測驗時需
填入2組不同的帳號與密碼。

• 標示處為閱讀測驗專用帳號與密碼。

• You will use different usernames and 
passwords for the Listening Test and 
the Reading Test.

• The marked place is for the Reading 
Test.



若出現此畫面，請點選此處
Click this button when you see this page.



點選此按鈕
Click this button



測驗說明影片開始
The video explaining 
the test will begin



閱讀測驗結束，請按此處離開
When you finish the reading test, please click 
this button.



When you finish the reading test, 
please click this button.

閱讀測驗結束，請按此處離開
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